
Protokół Nr 167/23 
posiedzenia Zarządu Powiatu Mińskiego 

w dniu 20 marca 2023 r. 
 
W posiedzeniu uczestniczyli:   
   
Starosta – Antoni Jan Tarczyński 
Wicestarosta – Witold Stefan Kikolski 
 
członkowie Zarządu: Marek Jerzy Pachnik 
     Henryk Józef Księżopolski 
     Leszek Celej 
       
oraz:  Iwona Warszawska – Lulko – Sekretarz Powiatu 
          Teresa Bąk – Skarbnik Powiatu 
 Emilia Piotrkowicz – nacz. Wydz. Oświaty i Promocji 

Urszula Soroka – z-ca nacz. Wydz. Oświaty i Promocji 
Wojciech Osiński – nacz. Wydz. Gospodarki Nieruchomościami 

      
Porządek posiedzenia:  
 
1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Informacja o działalności Starosty w okresie od poprzedniego posiedzenia. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pełnomocnictwa dyrektorowi Zespołu Szkół 

Ekonomicznych w Mińsku Mazowieckim do samodzielnego reprezentowania Powiatu 
Mińskiego w sprawach dotyczących udziału Powiatu Mińskiego w projekcie „Zastosowanie 
gier na lekcjach języka angielskiego i hiszpańskiego” w ramach Programu Erasmus+. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie powołania komisji do zaopiniowania wniosków o udzielenie 
dotacji z budżetu Powiatu Mińskiego na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 
budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

6. Rozpatrzenie ofert złożonych w trybie pozakonkursowym w zakresie: 
- kultury, sztuki, ochrony dóbr kultury i dziedzictwa narodowego, 
- turystyki i krajoznawstwa oraz działalności na rzecz dzieci i młodzieży, w tym wypoczynku 
dzieci i młodzieży. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie użyczenia części nieruchomości położonej w Łękawicy                        
i Budach Łękawickich. 

8.  Podjęcie uchwały w sprawie użyczenia części nieruchomości położonej w Bożej Woli. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu na 2023 rok. 
10. Sprawy różne.   
11. Przyjęcie protokołu posiedzenia w dniu 6 marca 2023 r. 
12. Zamknięcie posiedzenia.         

 
Ad. 1  

Starosta – Antoni Jan Tarczyński otworzył posiedzenie.     
 
 Ad. 2     
 Starosta – Antoni Jan Tarczyński przedstawił porządek posiedzenia, który 

został przyjęty jednogłośnie. 

 



Ad. 3 
 Starosta – Antoni Jan Tarczyński poinformował o następujących sprawach: 

- odbyło się spotkanie z dyrektorem Mazowieckiego Oddziału NFZ p. Zbigniewem 

Terekiem, 

- uczestniczył w posiedzeniu Rady Programowej Wydziału Bezpieczeństwa 

Narodowego Akademii Sztuki Wojennej, 

- ogłoszony został program rządowy na lata 2023-2024 pn. „Program Olimpia – 

Program budowy przyszkolnych hal sportowych na 100-lecie pierwszych występów 

reprezentacji Polski na Igrzyskach Olimpijskich”, dotacja na dofinansowanie realizacji 

zadania związanego z budową obiektu sportowego w ramach Programu może wynieść 

nie więcej niż 70% wydatków związanych z realizacją zadania (nie możemy skorzystać 

z tego programu). 

 Wicestarosta – Witold Kikolski poinformował o następujących sprawach: 

- 10 marca 2023 r. odbyło się uroczyste podpisanie umowy o współpracy firmy Inter 

City z Zespołem Szkół Zawodowych Nr 2 w Mińsku Maz. (najlepsi uczniowie otrzymają 

stypendia, możliwość odbywania praktyk), 

- 15 marca 2023 r. odbyło się uroczyste otwarcie wyremontowanego parteru w SPZOZ 

w Mińsku Maz. (blisko 4 mln zł z budżetu powiatu), 

- 8 marca 2023 r. uczestniczył w sesji Rady Miasta Halinów i przedstawił informację 

dotyczącą przyszłego funkcjonowania transportu publicznego (w trakcie 

opracowywania sieci połączeń). 

 
Ad. 4 

Z-ca naczelnika Wydziału Oświaty i Promocji – Urszula Soroka powiedziała, że 

na ostatniej sesji Rady Powiatu Mińskiego podjęta została uchwała w sprawie 

wyrażenia zgody na realizację projektu „Zastosowanie gier na lekcjach języka 

angielskiego i hiszpańskiego” w ramach programu Erasmus+ i w związku z tym 

przygotowany został projekt uchwały w sprawie udzielenia pełnomocnictwa 

dyrektorowi Zespołu Szkół Ekonomicznych w Mińsku Mazowiecki do samodzielnego 

reprezentowania Powiatu Mińskiego w sprawach dotyczących udziału Powiatu 

Mińskiego w projekcie „Zastosowanie gier na lekcjach języka angielskiego                                   

i hiszpańskiego” w ramach Programu Erasmus+. Dodała, że wnioski można składać 

do 22 marca br. Następnie przeprowadzono głosowanie, w którym za podjęciem 

uchwały Zarząd opowiedział się jednogłośnie. 



 Zarząd Powiatu podjął uchwałę Nr 1080/23 w sprawie udzielenia 
pełnomocnictwa dyrektorowi Zespołu Szkół Ekonomicznych w Mińsku 
Mazowiecki do samodzielnego reprezentowania Powiatu Mińskiego w sprawach 
dotyczących udziału Powiatu Mińskiego w projekcie „Zastosowanie gier na 
lekcjach języka angielskiego i hiszpańskiego” w ramach Programu Erasmus+. 
 
Ad. 5 
 Z-ca naczelnika Wydziału Oświaty i Promocji – Urszula Soroka powiedziała, że 

co roku do 28 lutego upływa termin na składanie wniosków o dotacje na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlanego przy zabytkach. Wyjaśniła, 

że wpłynęły 3 wnioski o dotacje tj. Parafii Kościoła Katolickiego Mariawitów                           

pw. Przenajświętszego Sakramentu w Długiej Kościelnej, Parafii rzymsko-katolickiej 

pw. św. Stanisława Kostki w Okuniewie i Powiatowej Stacji Sanitarno – 

Epidemiologicznej w Mińsku Maz. Wyjaśniła, że w budżecie zabezpieczone są środki 

w kwocie 40.000 zł na dotacje na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

Członek Zarządu – Leszek Celej powiedział, że do komisji należałoby zaprosić osobę 

z wykształceniem kierunkowym np. historyka sztuki. 

 Sekretarz Powiatu – Iwona Warszawska-Lulko powiedziała, że w składzie 

komisji jest m.in. naczelnik Wydziału Architektury i Budownictwa. Dodała, że 

wnioskodawcy muszą przedłożyć pozwolenie na budowę, do którego musi być 

dołączona opinia konserwatora i wówczas komisja sprawdza wszystko szczegółowo                            

z opinią konserwatora. 

Następnie przedstawiła projekt uchwały w sprawie powołania komisji do zaopiniowania 

wniosków o udzielenie dotacji z budżetu Powiatu Mińskiego na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

Przeprowadzono głosowanie, w którym za podjęciem uchwały Zarząd opowiedział się 

jednogłośnie. 

 Zarząd Powiatu podjął uchwałę Nr 1081/23 w sprawie powołania komisji 
do zaopiniowania wniosków o udzielenie dotacji z budżetu Powiatu Mińskiego 
na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku 
wpisanym do rejestru zabytków. 
 
 



Ad. 6 
 P. Urszula Soroka powiedziała, że Zarząd Powiatu ogłosił nabór w ramach tzw. 

małych grantów i wpłynęły 4 oferty: 

 w zakresie turystyki i krajoznawstwa oraz działalności na rzecz dzieci i młodzieży, w tym 

wypoczynku dzieci i młodzieży (1 oferta): 

- Stowarzyszenia „Dzieciom Radość” Ignaców na organizację zadania pn. „Rajd pieszy 

po Chojnowskim Parku Krajobrazowym i Konstancińskim Parku Zdrojowym”, całkowity 

koszt zadania 7.319 zł, a wnioskują o dotację 4.569 zł. 

Powiedziała, że Wydział proponuje uznać celowość realizacji zadania. 

Zarząd Powiatu jednogłośnie postanowił uznać celowość realizacji zadania                        

i przyznać dotację we wnioskowanej kwocie. 

 w zakresie kultury, ochrony dóbr kultury i dziedzictwa narodowego (3 oferty): 

- Stowarzyszenia Koniczynka działającego na rzecz dzieci z niepełnosprawnością 

umysłową na realizację zadania pn. Przegląd Piosenki Dziecięcej i Młodzieżowej 

„Wesołe Nutki”. Wartość zadania 11.000 zł, wnioskowana kwota dotacji 4.000 zł. 

Powiedziała, że Wydział proponuje uznać celowość realizacji zadania i przyznać 

dotację we wnioskowanej kwocie. 

Zarząd Powiatu jednogłośnie postanowił uznać celowość realizacji zadania                       

i przyznać dotację we wnioskowanej kwocie. 

- Fundacji Rozwoju Kultury im. Konstantego Ryszarda Domagały „Lira” na realizację 

zadania pn. „Mińskie Nutki Konstantego”. Wartość zadania 8.100 zł, wnioskowana 

kwota dotacji 4.500 zł. 

P. Urszula Soroka powiedziała, że oferta nie spełnia wymagań formalnych m.in. brak 

jest dostępności.  

 Zarząd Powiatu jednogłośnie nie uznał celowości realizacji zadania. 

- Koło Gospodyń Wiejskich „Rynianki” w Rynianki na realizację zadania „Organizacja 

wiejskich dożynek dla Gminy Dobre”. Całkowity koszt zadania 4.500 zł, wnioskowana 

kwota dotacji 3.550 zł. P. Urszula Soroka powiedziała, że oferta nie spełnia wymagań 

formalnych m.in. brak jest dostępności. 

 Zarząd Powiatu jednogłośnie nie uznał celowości realizacji zadania. 

Zarząd Powiatu postanowił zablokować nabór ze względu na brak środków. 
 
Ad. 7 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami – Wojciech Osiński 

powiedział, że wójt gminy Siennica wystąpił z wnioskiem o użyczenie części 



nieruchomości położonej w msc. Łękawica tj. działki nr 491/4 i części działki nr 547 

oraz nieruchomości położonej w Budach Łękawickich tj. część działki nr 263 na czas 

do 30 czerwca 2025 r. z przeznaczeniem na wykonanie przebudowy drogi powiatowej, 

w zakresie budowy chodnika i przebudowy istniejących zjazdów. 

Dodał, że Zarząd Dróg Powiatowych pozytywnie zaopiniował powyższy wniosek. 

Następnie odczytał projekt uchwały w sprawie użyczenia części nieruchomości 

położonej w Łękawicy i Budach Łękawickich. Przeprowadzono głosowanie, w którym 

za podjęciem uchwały Zarząd opowiedział się jednogłośnie. 

  
Zarząd Powiatu podjął uchwałę Nr 1082/23 w sprawie użyczenia części 

nieruchomości położonej w Łękawicy i Budach Łękawickich 
 
Ad. 8 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami – Wojciech Osiński 

powiedział, że wójt gminy Siennica wystąpił z wnioskiem o użyczenie części 

nieruchomości położonej w msc. Boża Wola tj. część działki nr 82 na czas do                          

30 czerwca 2025 r. z przeznaczeniem na wykonanie przebudowy drogi powiatowej,                              

w zakresie budowy chodnika i przebudowy istniejących zjazdów. 

Dodał, że Zarząd Dróg Powiatowych pozytywnie zaopiniował powyższy wniosek. 

Następnie odczytał projekt uchwały w sprawie użyczenia części nieruchomości 

położonej w Bożej Woli. Przeprowadzono głosowanie, w którym za podjęciem uchwały 

Zarząd opowiedział się jednogłośnie. 

  

Zarząd Powiatu podjął uchwałę Nr 1083/23 w sprawie użyczenia części 
nieruchomości położonej w Bożej Woli 
 
Ad. 9 

Skarbnik Powiatu – Teresa Bąk przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian 

w budżecie Powiatu na 2023 rok. Wyjaśniła, że zmiany polegają na zmianie planu 

dochodów związanych ze zmianą kwot dotacji celowych przekazywanych z budżetu 

państwa oraz przeniesieniu wydatków między §§ w ramach tego samego działu                      

w zakresie wydatków bieżących i dotyczą: 

- Starostwa Powiatowego w Mińsku Maz. 

- Zespołu Szkół Zawodowych Nr 2 w Mińsku Maz. 

- Powiatowego Środowiskowego Domu Samopomocy w Mińsku Maz. 

- Domu Pomocy Społecznej w Kątach, 



- Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego w Mińsku Maz. 

Następnie przeprowadzono głosowanie, w którym za podjęciem uchwały członkowie 
Zarządu głosowali następująco: 

- Starosta – Antoni Jan Tarczyński - za podjęciem uchwały, 

- Wicestarosta - Witold Kikolski - za podjęciem uchwały, 

- Członek Zarządu – Henryk Księżopolski – za podjęciem uchwały, 

- Członek Zarządu – Leszek Celej – za podjęciem uchwały, 

- Członek Zarządu - Marek Pachnik – za podjęciem uchwały. 

Głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 

 
Zarząd Powiatu podjął uchwałę Nr 1084/23 w sprawie zmian w budżecie 

Powiatu na 2023 rok. 
 
Ad. 10 
 Starosta – Antoni Jan Tarczyński powiedział, że kolejne posiedzenie odbędzie 

się 29 marca 2023 r. o godz. 9.00 w formule on-line oraz 3 kwietnia br. o godz. 9.00, 

na którym będą przyjmowane materiały na sesję Rady Powiatu.   

Ponadto zaprosił na uroczystości XX- lecia klas mundurowych w Zespole Szkół Nr 1 

w dniu 30 marca 2023 r. 

Wicestarosta – Witold Kikolski powiedział, że dyrektor SPZOZ zaplanował                     

w budżecie kwotę 3 mln zł na wykonanie inwestycji polegającej na przebudowie sali 

porodowej, jednak po otwarciu ofert okazało się, że na wykonanie tego zadania 

brakuje ok. 2 mln zł. Dodał, że oprócz tego w SPZOZ brakuje środków na bieżące 

funkcjonowanie i dyrektor SPZOZ zwrócił się z wnioskiem o udzielenie pożyczki                      

w wysokości 6 mln zł. Wyjaśnił, że taka pożyczka umożliwi SPZOZ funkcjonowanie 

przez następne 4 m-ce. Dodał, że SPZOZ generuje ok. 2 mln zł straty miesięcznie. 

Wicestarosta powiedział, że musimy mieć świadomość, że ciąży na nas obowiązek 

pokrycia straty za zeszły rok, która wynosi ok. 14 mln zł. Ponadto przypomniał, że                    

w ubiegłym roku udzieliliśmy SPZOZ pożyczki w wysokości 2 mln zł. 

Wicestarosta – Witold Kikolski powiedział, że na chwilę obecną brak jest możliwości 

na przeznaczenie dodatkowych 2 mln zł na wykonanie inwestycji. Po 

przeprowadzonych rozmowach m.in. z dyrektorem SPZOZ, zaproponowano, aby 

zabezpieczone w budżecie środki w kwocie 3 mln zł na zadanie inwestycyjne zostały 

przekazane w formie pożyczki na wydatki bieżące. Podejmujemy działania, aby 



uzyskać dodatkowe środki ze źródeł zewnętrznych na niezbędne inwestycje                           

w szpitalu. 

 Skarbnik Powiatu – Teresa Bąk przypomniała, że udzielona została pożyczka 

w kwocie 2 mln zł SPZOZ, a spłata powinna nastąpić do września br. Ponadto 

poinformowała, że są sygnały od jednostek informujące o rachunkach za energię 

cieplną dwukrotnie wyższych i są to bardzo duże kwoty. Dodała, że będą nas czekały 

zmiany planów, w związku z tym nie możemy sobie pozwolić na dofinansowanie, bo 

sami jesteśmy w trudnej sytuacji.  

 Starosta – Antoni Jan Tarczyński powiedział, że spotkał się z dyrektorem 

Mazowieckiego Oddziału NFZ – Zbigniewem Terekiem, który poinformował, że mają 

nastąpić zmiany kontraktów, jeśli chodzi o przeliczenie wyceny świadczeń i powiązanie 

ich z kosztami, które ponosimy, ale ma to nastąpić od 1 lipca br. Ponadto przypomniał, 

że od lipca br. będą ustawowe wzrosty wynagrodzeń w SPZOZ. 

Starosta – Antoni Jan Tarczyński powiedział, że z jednej strony wiemy, że SPZOZ 

generuje stratę co miesiąc i do pewnego momentu możemy w tym partycypować, ale 

co dalej, bo jeśli będzie to ok. 2 mln zł co miesiąc, to w ciągu roku będzie to kwota                 

ok. 23 mln zł. Przypomniał, że jest stanowisko Konwentu Wójtów i Burmistrzów, ale po 

tym Konwencie wpływają kolejne apele rad powiatów. Okazuje się, że kolejne powiaty 

mają problemy. 

 Wicestarosta – Witold Kikolski poinformował, że Urząd m.st. Warszawy złożył 

pozew przeciw NFZ. Wyjaśnił, że zaplanowane jest spotkanie z Kancelarią Prawną                 

i również będziemy składać pozew przeciw NFZ o zwrot środków za 2019 i 2020 r. 

   

Starosta – Antoni Jan Tarczyński powiedział, że przygotowanych zostało                        

6 wniosków do Rządowego Funduszu Odbudowy Zabytków: 

- Remont budynku Zespołu Szkół nr 1 im. Kazimierza Wielkiego w Mińsku 

Mazowieckim, 

- Prace remontowe wraz z robotami towarzyszącymi Pałacu Dworskiego, będącego 

siedzibą Domu Pomocy Społecznej w Kątach, 

- Remont zabytkowej kamienicy dr A. Cudnego będącego siedzibą Liceum 

Ogólnokształcącego im. Polskiej Macierzy Szkolnej w Mińsku Mazowieckim, 

- Remont i renowacja Pałacu Księżnej Anny Mazowieckiej wraz z zabytkową kaplicą 

stanowiący DPS św. Józefa w Mieni, 



- Remont i renowacja zabytkowego budynku pogotowia przy Szpitalu SP ZOZ                            

w Mińsku Mazowieckim, 

- Renowacja budynków szpitala (kaplicy, dawny budynek główny) w ramach 

Rządowego Program Odbudowy Zabytków. 

 Zarząd Powiatu upoważnił Wicestarostę – Witolda Kikolskiego i naczelnika 

Wydziału Gospodarki Nieruchomościami – Wojciecha Osińskiego do przeprowadzenia 

negocjacji w zakresie odszkodowania za działkę nr 139/1 w msc. Desno gm. Halinów 

o pow. 106 mkw. zajętą pod drogę. 

 Z-ca naczelnika Wydziału Oświaty i Promocji – Urszula Soroka powiedziała, że 

Stowarzyszenie Inicjatyw Wszelkich „Drzewo Pokoleń” otrzymało w ubiegłym roku 

dotację na realizacją zadania pn. „XIV Powiatowy Dzień Kultury Żydowskiej z cyklu 

spotkań Miasteczka dwóch kultur”. Wyjaśniła, że Wydział Finansowy zgłosił uwagę do 

złożonego sprawozdania, że Stowarzyszenie nie zrealizowało działania „występy                   

w powiecie mińskim”, a przewidywaną kwotę na ten cel przesunięto niezgodnie                       

z umową. Uznano, że dotacja została pobrana w nadmiernej wysokości i do zwrotu 

jest kwota 626,08 zł. Wyjaśniła, że Zarząd Stowarzyszenia zwrócił się z prośbą                          

o zwolnienie z obowiązku zwrotu powyższej kwoty i złożyło wyjaśnienia dotyczące 

niezrealizowania tego działania. 

P. Urszula Soroka przedstawiła również uwagi do sprawozdania pod względem 

merytorycznym. 

Po analizie Zarząd Powiatu jednogłośnie negatywnie rozpatrzył wniosek 

Stowarzyszenia Inicjatyw Wszelkich „Drzewo Pokoleń”. 

Sekretarz Powiatu – Iwona Warszawska-Lulko powiedziała, że dyrektor Liceum 

Ogólnokształcącego im. Polskiej Macierzy Szkolnej w Mińsku Mazowieckim zwróciła 

się o udzielenie pełnomocnictwa do podpisania umowy z Fundacją Agencji Rozwoju 

Przemysłu z siedzibą w Warszawie, która przekaże kwotę 3.000 zł na realizację 

projektu pn. Tydzień świadomości ekologicznej „Plan(e)t Piękna”.                                   

Zarząd Powiatu upoważnił p. Joannę Papińską dyrektora Liceum 

Ogólnokształcącego im. Polskiej Macierzy Szkolnej w Mińsku Mazowieckim do 

zawarcia w imieniu Powiatu Mińskiego umowy z Fundacją Agencji Rozwoju Przemysłu 

z siedzibą w Warszawie ul. Nowy Świat 6/12 dotyczącą wsparcia finansowego projektu 

pn. Tydzień świadomości ekologicznej „Plan(e)t Piękna”. 

Naczelnik Wydziału Oświaty i Promocji – Emilia Piotrkowicz powiedziała, że                

10 marca br. wpłynęło pismo Międzyzakładowej Pracowniczej Kasy Zapomogowo-



Pożyczkowej działającej przy Związku Nauczycielstwa Polskiego Oddział Mińsk 

Mazowiecki z prośbą o przejęcie Kasy przez wskazaną placówkę oświatową. 

Wyjaśniła, że dotychczas jeden etat był zapewniony i opłacany przez powiat                              

i umiejscowiony przy Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego i zwrócono 

się o możliwość kontynuowania działalności przy CKZiU. Dodała, że członków Kasy            

z naszych jednostek jest 350 osób. 

Wicestarosta – Witold Kikolski powiedział, że odbyło się spotkanie z Prezesem 

ZNP Stanisławem Mejszutowiczem w związku ze zmianą prawa w zakresie 

prowadzenia kas zapomogowo-pożyczkowych i tylko organ prowadzący może 

prowadzić taką kasę. Dodał, że jeden etat jest w CKZiU, a drugi etat w Gminie 

Jakubów. Wyjaśnił, że jak zostanie wprowadzona zmiana to 2 etaty będą w CKZiU,               

a koszty z tym związane będą pokryte ze składek na utrzymanie kasy i zaproponował, 

żeby zostało to wprowadzone od 1 lipca 2023 r. 

 Zarząd Powiatu jednogłośnie wyraził zgodę. 

 Skarbnik Powiatu – Teresa Bąk powiedziała, że Centrum Kształcenia 

Zawodowego i Ustawicznego w Mińsku Maz. zwróciło się o jednorazowe przekazanie 

środków poza harmonogramem w kwocie 15.000 zł na energię elektryczną i cieplną. 

 Zarząd Powiatu jednogłośnie wyraził zgodę na przekazaniem kwoty 15.000 zł 

poza harmonogramem. 

 Członek Zarządu – Leszek Celej zaprosił na Święto 7 Pułku Ułanów Lubelskich, 

które odbędzie się w dniach 25-26 marca 2023 r. oraz wystawę „Dawne zawody                        

w miniaturze. Intrygująca lekcja historii życia codziennego". 

 
Ad. 11 
 

Protokół posiedzenia w dniu 6 marca 2023 r. został przyjęty. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
Ad. 12 

Zamknięcie posiedzenia.         
 
 
 
 
Starosta – Antoni Jan Tarczyński     

Wicestarosta – Witold Stefan Kikolski    

Członkowie Zarządu: Marek Jerzy Pachnik            

   Henryk Józef Księżopolski  
 

 
Leszek Celej    

 
    
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 


